














8
24. zá�í 2015 www.podebradskenoviny.cz

Sport

�eskému reprezentantov i 
o�vlásek unikla ú�ast na sv�tovém 
•ampionátu v�Kazani. Chladivým 

obkladem na tuto bolístku v•ak pro 
Havránka byla letní univerziáda 
v�Jižní Koreji a�také zlep•ení osob-
ního maxima.

Ne� se pustíme do�plavÆní, 
vydÆme se mimo bazØn. 
Loni jste nastoupil na 
vysokou �kolu obor ortotik-
-protetik (absolventi tohoto 
oboru navrhují a�zhotovují 
rehabilita�ní pom�cky, 
pozn. red.). Jak vÆm to jde?
Musím �íct, že m� tento obor velmi 
zaujal. Zatím jsem m�l •anci se 
dostat na praxi do � rmy na výrobu 
ortotických pom	cek. Je to zajíma-
vé, ale t�•ím se na praxi ve 2. ro�ní-

ku na protetice (nauka o�náhradách 
ztracené nebo nevyvinuté �ásti 
t�la, pozn. red.). Zkou•ky mám 

tém�� v•echny, n�které doháním 
je•t� te� v�zá�í.

Tuto sezonu jste absolvoval 
pod vedením trenØra 
Jaroslava Strnada na 
Strahov�. Jak va�e spolu-
prÆce funguje?
U�nového trenéra Strnada se mi 
líbí. Oce�uji jeho chování a�sv�do-
mitý p�ístup k�plavc	m. Je to už 
star•í trenér, takže má na svém 
kont� mnoho Œvytrénovaných• 
plavc	. Snaží se p�evzít novinky 
od plaveckých velmocí, což moc 
kou�	 u�nás ned�lá. S�trenérem si 
rozumíme, po na•em spole�ném 
roce jsme zjistili, co mi vyhovuje.

Poj�me u� k�leto�ním výsled-
k�m. Na ja�e jste si vytvo�il 
osobní rekord v�motýlku�
Mé výsledky byly slu•né, abych byl 
sám k�sob� up�ímný. Jsem spokojený 
s�tratí 200 metr	 motýl. Ta se mi 
povedla poprvé zaplavat pod hranicí 
dvou minut a�stal jsem se tak teprve 
druhým plavcem v�celé �eské historii, 
komu se to poda�ilo.

Limit pro 
mistrovství 
sv�ta v�Kazani 
vÆm unikl jen 
o�vlÆsek; o�kolik 
p�esn�?
Limit na 200 metr	 
motýl mi utekl 
o�8 setin sekundy! 
Nicmén� jsem v��il, 
že si ú�ast vyplavu na 
mé druhé silné trati�… 
200� metr	 volný 
zp	sob. Bohužel 
se mi v•ak nepoda-
�ilo m	j výkon již 
zlep•it. Pracujeme 
letos s�trenérem na 
nové technice, takže 
možná i�proto se mi 
zatím nepovedlo 
prolomit hranici 
1�minuty a�50 �vte�in. 
V�televizi jsem samo-

z�ejm� •ampionát sledoval a�neunikl 
mi žádný závod �eského plavce. 
Bazén, který byl umíst�n netradi�n� 
na fotbalovém stadionu, vypadal 
opravdu zajímav�.

P�esto�e jste do Ruska neces-
toval, vydal jste se v�lØt� na 
jinou dlouhou cestu. Jak jste 
zvlÆdl mnohahodinový let do 
Ji�ní Koreje na Letní sv�to-
vou univerziÆdu a�hlavn� 
nÆro�ný �asový posun?
Cesta do Jižní Koreje trvala celý den. 
V�Istanbulu jsme p�estupovali a�poté 
absolvovali v�letadle dal•ích 9 hodin. 
Cestou zpátky mi neuv��iteln� otekly 
kotníky. �asový posun byl 7 hodin 

a�na aklimatizaci jsme m�li pouhé 
3�dny. Výkony podle toho vypadaly, 
hlavn� závod na 200 metr	 kraul se 
mi nepovedl.

P�esto jste ostudu p�edev�ím 
na motýlkÆ�skØ dvoustovce 
neud�lal�
To ne, podruhé v�život� jsem tuto tra
 
zvládl pod 2 minuty. Ani to bohužel 
na postup do semi� nále nesta�ilo, by
 
jen o�2 desetiny. Skon�il jsem tedy na 
slu•ném 18. míst�. S�tímto výkonem 
jsem byl spokojený.

Jaký dojem na vÆs Korea 
a�univerziÆda ud�laly?
Mám plno zážitk	. Olympijská 
vesnice byla obrovská a�bydleli v�ní 
pouze sportovci a�trené�i. Byla tam 
non-stop jídelna, banka a�kade�nictví, 
nechyb�l ani obchod se suvenýry. Po 

m�st� Gwangju, kde se univer ziáda 
odehrávala, jsme si ud�lali výlet a�bylo 
úžasné vid�t jinou kulturu. Pove�e�eli 

jsme s�kamarádem i�v�tradi�ní korej-
ské restauraci, což je zážitek na celý 
život.

Po nÆvratu dom� nÆsledo-
valo hned mistrovství 
eskØ 
republiky. Cítil jste ji� œnavu 
z�nÆro�nØ sezony?
Ano, abych �ekl pravdu, na •ampioná-
tu jsem byl už dost unavený. Po p�íletu 
z�Koreje jsme m�li pouhé t�i dny na 
p�ípravu. To mi nesta�ilo, abych se 
dostal do optimální formy. V�závod� 
na 200 metr	 motýlek jsem skon�il ve 
slu•ném �ase druhý, pouhé 3 setiny 
za vít�zem. Byl to jeden z�nejnapína-
v�j•ích závod	 celého mistrovství. 
K�tomu jsem je•t� vybojoval dv� bron-
zové medaile … na 50 metr	 motýlek 
a�ve •tafet� volným zp	sobem.

NovÆ sezona klepe na 
dve�e. JakØ cíle si pro ni 
stanovujete?
Od následující zimní sezony o�eká-
vám ú�ast na mistrovství Evropy 
v�Izraeli. Limity jsou v•ak t�ž•í než na 
lo�ském mistrovství sv�ta v�krátkém 
bazén�. Mým cílem pro evropský 
•ampionát pak bude dostat se mezi 
16 nejlep•ích, tedy do semi� nále, 
a�poko�it své osobní rekordy. Bude to 
d�ina, ale v��ím si, a�to je velká �ást 
úsp�chu.

Jedenadvacetiletý plavec z�Pod�brad Tomá• Havránek se 
krok za krokem za�íná p�ibližovat evropské elit�.

Text:  Ale� Kubelka
Foto:   archiv T. HavrÆnka, www.directmatin.fr

Osm setin a�plaval by na fotbalovém stadionu. I�tak Havránek p�epsal historii

Sout�ž konaná pod zá•titou m�sta 
Pod�brady a�za p�isp�ní p�íznivc	 
a�p�átel sportovní st�elby byla velmi 
dob�e p�ipravena.

Ozdobou byla ú�ast repre-
zentant	 �eské republiky. Mezi 
nejúsp�•n�j•í se za�adil olympijský 
vít�z Miroslav Varga, který zvít�zil 
ve st�elb� z� libovolné malorážky 
60 ran vleže nást�elem 596 bod	. 
Olympionik Václav Haman zvít�zil 
v�t�ípolohovém standardu nást�elem 
584 bod	.

Neztratili se ani domácí … 
v�kategorii žen vyhrála v�disciplín� 
sportovní malorážka 60 ran vleže 
Daniela Kožuriková s�nást�elem 
590�bod	. Ve sportovní malorážce 
3�× 20 obsadila druhé místo Anna 
Rýglová nást�elem 555 bod	. Dob�e 
si vedli i� Zden�k �adek, Patrik 
Fejfar, Zuzana Hlin�ná, Michal 
Navrátil a�Daniel Vondrá�ek.

Sout�ž byla zárove� jednou 
z� posledních prov�rek p�ed 
mistrovstvím �R ve sportovní 
st�elb� v�kulových disciplínách, 
které se konalo již tradi�n� na 
st�elnici Armádního st�eleckého 
areálu v�Plzni-Lobzích ve dnech 
12. a� 13. zá�í 2015. Pod�brady 
reprezentovalo 8 st�elc	 ve st�elb� 
na 50 metr	 ze sportovní a�libovol-
né malorážky. Nejlépe se da�ilo 
Ann� Rýglové, která osobním 
rekordem a�výsledkem 592�bod	 
obsadila bronzovou p�í�ku. 
Nezklamalo také družstvo žen, 
které ve složení Marie Jechová, 
Daniela Kožuriková a� Anna 

Rýglová v� disciplín� sportovní 
malorážka 3�× 20 bralo bronzové 
medaile. Jen t�sn� za stupni pro 
vít�ze se umístil po � nálovém 
rozst�elu Zden�k �adek, který 
nast�ílel v� základním závod� 
v� libovolné malorážce 60 ran 
vleže 618,6 bod	. Dob�e si vedl 
dorostenec Michal Navráti l, 
který se probojoval do první 
t�etiny startovního pole. Jaroslav 
Doležal, Patrik Fejfar a� Daniel 
Vondrá�ek z	stali svými výsledky 
za o�ekáváním.

V•em ú�astník	m blahop�eje-
me a�p�ejeme mnoho sportovních 
i�osobních úsp�ch	.

Po letní prázdninové p�estávce kraso-
brusla�ky ost�e nastoupily do nové 
sezony. Od 17. do 21. srpna intenzivn� 
sportovaly v�Pod�bradech. P�tidenní 
soust�ed�ní m�lo nabitý program. 
Každý den za�ínal a�kon�il trénin-

kem na led�, po ob�d� následovala 
gymnastická hodinka v�t�locvi�n� 
s�Kamilou Honsovou a�individuální 
cvi�ení s�fyzioterapeutkou Martinou 
Fialovou. Trenérky Eva B�eznová 
a� Martina Pospí•ilová p�ipravily 
nové volné jízdy a�n�které stávající 
upravily podle zm�n�ných pravidel. 
Trenérský tým skv�le doplnila Maria 
Ukolová (star•í sestra olympioni�ky 
Elizavety Ukolové), která se sle�nami 
ladila techniku jízdy, skok	 a�piruet. 
Každý trénink pod jejím vedením byl 
jedine�ný a�plný novinek.

Závodní sezona za�íná již v�listo-
padu. I�v�tomto ro�níku se kraso-
brusla�ky ú�astní závod	 v�projektu 
Brusli�ka. Vrcholem sezony bude 
9.�leden�2016, kdy se na pod�brad-
ském zimním stadionu uskute�ní 
2.�ro�ník krasobrusla�ského závodu 
Pod�bradské ledové srdce. První 
ro�ník závodu byl velmi úsp�•ný: 
z� 24� ud�lených medailí z	stalo 
9�v�pod�bradském klubu. Nejen proto 
je druhý ro�ník závodu pro v•echny 
velkou výzvou.

Pátá sezona za�ala a�pokra�uje 
velmi dob�e v�p�átelské atmosfé�e na 
domácím led�. Za výborné podmínky 
pat�í pod�kování m�stu Pod�brady 
a�vedení zimního stadionu.

Více na 
www.kkpodebrady.webnode.cz

Pod�bradská st�elnice 
b�hem víkendu 
23.�a�24.�srpna 2015 hostila 
sportovní st�elce z�celé 
republiky na již tradi�ním 
závod� VC Pod�brad 
a�memoriálu Josefa Vl�ka.

Srpnovým soust�ed�ním 
za�ala jubilejní 
krasobrusla�ská sezona

Text:   (vs)
Ilustra�ní foto:   archiv

V�Pod�bradech st�ílel olympijský vít�zKrasobrusla�ky 
zahájily již 5. sezonu

TJ LTC Pod�brady po�ádá:
3. 10. 2015
Záv�re�ný klubový turnaj �ty�her

Text:   Dagmar MikolandovÆ
Foto:   Jitka B�ízovÆ

KLUB �ESKÝCH TURIST� 
V�POD�BRADECH VÁS ZVE:
€  dne 26. zá�í 2015 na výlet do M�sí�ního údolí.

Pro bliž•í informace, �asy odjezd�, srazy, p�ípadné zm�ny 
a�kontaktní osoby sledujte výv�sky na nádraží a�u�sokolovny 
a�internetové stránky www.kctpodebrady.netstranky.cz

Srde�n� zveme v•echny zájemce o�turistiku.
‰  Slavnostní záv�r soust�ed�ní

 D�INA V�BAZÉNU ‰ Tomá• Havránek se letos stal vicemistrem republiky

POHODA U�BAZÉNU ‰  Letní sv�tová univerziáda v�Jižní Koreji 
Havránka nadchla

MÉ VZORY
ANEB K�JAKÝM PLAVC�M VZHLÍ™Í TOMÁ— HAVRÁNEK

MICHAEL PHELPS 
americký plavec, držitel 7 sv�tových rekord� a�22 olympijských medailí 
ŒMyslím si, že plavecké schopnosti Phelpse jsou úžasné a�jeho technika 
naprosto jedine�ná. Dovoluji si �íct, že je to jeden z�nejv�t•ích 
a�nejlep•ích sportovc� na sv�t�.•

RYAN LOCHTE 
americký plavec, p�tinásobný olympijský vít�z a�dvanáctinásobný mistr sv�ta 

ŒLochte m� udivuje svojí p�ítomností ke sv�tové •pi�ce posledních 
n�kolik let. Udržet se na takové úrovni a�tak dlouho je opravdu 

známkou jedine�nosti.• 

FLORENT MANAUDOU
francouzský plavec, specialista na krátké trat� (50 m.), olympijský •ampion 

a�držitel sv�tového rekordu 
ŒDle mého je Manaudou nejlep•ím sprinterem na 50 metr� volný zp�sob, 
motýlek a�znak. Jeho schopnosti na krátkých tratích jsou úžasné, u�tohoto 
plavce se t�•ím na budoucí výkony. Jeho vý•ka … skoro 2 metry … je 
samoz�ejm� pro sprinty velkou výhodou.•


